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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan számolják fel a gondozási krízis miatt 
kialakult korrupciót az idősellátásban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az idősellátás a Fidesz kormányzása alatt súlyos válságba került, gondozási krízis alakult ki, ami
több százezer idős magyart hoz hátrányos helyzetbe.

A  idősotthonokban  több  éves  várakozási  időre  kell  számítania  a  bekerülésre,  mivel  állami
férőhelyek  egyáltalán  nem jöttek  létre  az  utóbbi  tíz  évben.  Ha  valakinek  sikerül  bejutnia  egy
intézménybe, az ott uralkodó áldatlan állapotokkal kell szembesülnie. A kormány ugyanis minimális
anyagi  és  egyéb  forrásokat  juttat  a  szociális  intézményeknek.  Ennek  következtében  a  szociális
szférában  a  legalacsonyabbak  a  bérek,  az  ápolók  ezért  elhagyják  a  pályát,  a  kevés  és  nem
megfizetett gondozó pedig nem tudja megfelelően ellátni az időseket.

A tarthatatlan helyzet következtében a kórházak krónikus osztályain a korrupció súlyos mértékben
van jelen. A betegek hozzátartozói ugyanis sok esetben szinte bármit megtesznek és erejükön felül
fizetnek azért, hogy valahol szakszerűen ellássák gondozásra ápoló rokonukat, ha ők erre már nem
képesek, és az idősellátásban képtelenek helyet találni nekik.

Kérem tisztelt miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

• Hogyan tervezik megoldani az idősellátásban létrejött gondozási krízist, melyben 
többszázezer idős magyar ember érintett?

• Hogyan fogják felszámolni ezt a tarthatatlan helyzetet, ami korrupcióra kényszeríti a 
hozzátartozókat és az orvosokat, ápolókat is?



 
• Mikor tervezik emelni végre a szociális szférában dolgozók bérét, ami az egyik fő oka a 

problémának?
• Hogyan tervezik megoldani az intézményi anomáliákat, vagyis hogy az idősotthonok, 

ápolási osztályok és krónikus osztályok szerepe keveredik és egyik sem tudja teljesen 
betölteni a funkcióját?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2021.09.10.
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